

Executive Summary

PPE 669 PM- “Fight against HIV and STD, female sex workers take the leading role”

Project 1: Forming a one woman brothel sex workers’ rapid test team and establishing testing point in their workplace

I. Aim:

- i. To train up one woman brothel female sex worker to be an accredited rapid test provider. Supporting female sex worker to establish a leading role and to proactively participate in HIV prevention so as to facilitate the HIV prevention planning among high risk community.
- ii. To encourage female sex workers to establish self-identity and working professionally in order to increase their capability to choose or reject client’s unreasonable request at work and to improve their ability to prevent HIV and STD.
- iii. To launch a new channel for the high risk community (male client) to acquire creditable, convenient, anonymous and free of charge HIV and STD VCT service, so as to accelerate the checking rate of male clients and improve the sexual healthcare awareness of the high-risk community.

II. Objectives:

- i. To form a female sex workers’ rapid test team with 2 members and gradually establish VCT checking points at one woman brothel sex workers’ workplace within the entire project, in order to provide VCT service the clients by accredited female sex worker testers.
- ii. To provide 210 times of syphilis and HIV VCT service to client within the entire project.
- iii. To complete 185 questionnaires of clients in order to collect and analyse data about clients; risky sexual behavior and STD checking behavior pattern.

III. Project design

- i. Train-up and establish a rapid test provider team operated by one woman brothel female sex workers
- ii. Provide free VCT service for the male clients of female sex worker
- iii. Distributing safe sex promotional gift set (includes leaflet, condom and lubricant) to the male clients of female sex workers
- iv. Conducting a research about the risky sexual behavior pattern of male clients and their STD checking habit.

IV. Target population

- i. Female sex workers
- ii. Male clients of FSW

V. Main achievements

- i. Trained-up 5 female sex workers to become accredited rapid test providers and established altogether 6 VCT checking points for male clients where five in the one woman brothel female sex workers’ workplaces and one in the association’s office.
- ii. Provided 217 times of VCT services for the male clients of FSW. 40.6% of them are the first time to receive VCT service and 39.6% of them haven’t received VCT service for one or more than one year.
- iii. Distributed 217 safe sex promotional gift sets to the male clients of FSW

- iv. Completed a research about the risky sexual behavior pattern of male clients and their STD checking habit. The research allows us to have better understanding of male clients community and assist us to arrange an applicable prevention plan for the high risk community.

VI. Conclusions

- i. There is a need in providing VCT service for the male clients of FSW, while the FSW's workplace is considerably a suitable environment to support a better achievement.
- ii. Through participating in female sex worker rapid test team, female sex workers are able to cultivate a better sense and retain their bargaining power so as to prevent HIV and STD.
- iii. The safe sex behavioral sense of male clients community is expected to be improved.
- iv. The sustainability of free and convenient VCT service is important in long-term.

執行摘要

PPE 669 PM- “防感染，阿姐有 say”

項目一：建立一樓一女性性工作者快速測試隊

VII. 目的:

- iv. 培訓一樓一女性性工作者成為受認可的快速測試員，以支持女性性工作者建立其在愛滋病防預的參與角色和位置，推動高危社群的愛滋病及性病防預工作。
- v. 鼓勵女性性工作者建立自我認同和專業面向，從而提高她們在工作中與客人的交涉能力及預防愛滋病和性病的能力。
- vi. 建立渠道讓高危社群(一樓一女性性工作者的男顧客)獲取受認可、便利、匿名和免費的性病及愛滋病病毒抗體快速測試服務，提高男顧客的愛滋病及性病檢測率，增加高危社群的性健康衛生意識。

VIII. 目標:

- i. 培訓兩名一樓一女性性工作者成為姐妹快測員，並在一樓一房間內設立客人快速測試點，由一樓一女性性工作者為男顧客提供梅毒及愛滋病病毒的檢測服務。
- ii. 整個計劃為男顧客提供共 210 人次梅毒及愛滋病病毒的檢測服務。
- iii. 完成 185 份男性顧客的問卷，以收集客人的愛滋病相關風險行為和快速測試行為的數據，了解客人社群的風險行為

IX. 項目設計

- v. 培訓及設立女性性工作者快速測試隊，並在她們的工作房間分別設立五個受認證的一樓一客人快測點。
- vi. 為女性性工作者的男性顧客提供免費愛滋病毒及梅毒快速測試。
- vii. 派發提倡安全性行為用品禮物包(內有預防愛滋病單張、優質安全套及潤滑劑)予男客人
- viii. 進行一項有關男顧客的愛滋病相關風險行為和快速測試行為的研究

X. 目標受眾

- iii. 女性性工作者
- iv. 女性性工作者的男性顧客

XI. 主要成果

- v. 培訓五個姊妹快測員，分別於五個工作房間設立測試點。另外，姐姐仔會亦於會址設立一個快測點予客人預約檢查。
- vi. 為女性性工作者的男顧客提供共 217 人次快速測試服務，其中從未接受過快測測試服務的有 40.6%；超過一年沒有進行檢測服務的有 39.6%。
- vii. 共派發 217 份禮物包派發數量 (內有優質安全套、潤滑劑及預防愛滋病單張)
- viii. 完成 185 份男性顧客的問卷，以掌握更多高風險社群的資料，協助制定更適切的防預策略。

XII. 總結

- v. 男顧客對快速測試服務存在需求，大部分受眾從未接受過檢測，而一樓一快速測點的設置有助提高成效。

- vi. 經培訓後的姊妹快測員能更全面掌握不安全性行為的風險，亦有能力(包括性病知識及預防意識)拒絕客人的無理高風險要求，預防愛滋病及性病傳播。
- vii. 男顧客社群的檢測普及率欠佳，他們的安全性行為意識有待改進。
- viii. 長遠而言，持續為顧客群組提供免費而便利的快速測試服務是非常重要的。